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 اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی تبریز  تخصصی   -دبیرخانه کمیسیون های مشورتی       

 احداث   صنعت صنایع، انرژی وصورتجلسه کمیسیون    

 رئیس کمیسیون:

 یونس اکبرپور پایدار 

تاریخ جلسه :    

01/05/1403 

 محل نشست: 

 اتاق بازرگانی تبریز 

 11:00  ساعت اختتام : 8:30  ساعت شروع :

 اعضای جلسه : مطابق لیست پیوستی 

 دستور جلسه : 

 مگاوات ۲مدیریت بار و بررسی وضعیت خاموشی واحدهای صنعتی بالای  -

 

 صورت مذاکرات: 

 

با   زی. بعد از برق نتمامی ندارد ،مشکلات صنعت :زی تبر یو احداث اتاق بازرگان یانرژ ع،یصنا ونی سیکم سیرئ دار،ی اکبرپور پا ونسی»

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری برگزار با حضور    ی. در جلسه روز گذشته در استاندارشد  میمشکلات گاز و آب مواجه خواه 

د. گفته شد که  ناعلام کن  یرا به اتاق بازرگان  خواهد یبرق از استان م   هکه ادار  یکاهش روزانه برق  قیدرخواست شد تا مقدار دق  ،شد

از ما خواستند تا    قام مذکور م   .رسد یم مگاوات    ۲80روز است که حدوداً به    کیمگاوات درخواست کاهش از استان علاوه بر    ۲۲0

واحدها    یها یلیروند تعط  می نیبب  دی . بامیکن  میخود را تنظ  یلیبرنامه تعط  می توان یکه چگونه م   میری بگ  میواحدها دورهم جمع شده و تصم

 .شود یواحدها آغاز م  یبرخ یتابستان لاتیتعط ی. در هفته آتمی به تعامل برس  دی. با دی باشد تا به کاهش مدنظر رس د یبا یبه چه نحو

  طور  به  زیمصرف در استان ن  کیپ   میبدان  دی گرفت. با  شیمعقول را پ  یروش  توان ینباشد نم  یدر دست اتاق بازرگان  قیاطلاعات دق  تا

کاهش    را  درصد از مصرف خود   16. اگه همه ملزم باشند تا  میهست  یعادلانه و منطق  یقطع  یها چقدر است. ما به دنبال روش  قیدق

خاص   یکه مصرف برق خود را تا حد  یمانند فولاد، در صورت  یعیکنند. صنا  تیریرا مد  ودخ  مصرف برق  توانند  یدهند، اکثر واحدها م 

    . «است یمصرف فرض شیمگاوات پ 1400نخواهد بود. عدد  ر یپذ  امکان د یتول اورندی ب نییپا
 

برای   یاعلام آمادگ  مصرف برق استان  مگاوات  ۲  یواحد بالا  85واحد از    30  :ونیس یکم  یانرژ  گروه کاریمسئول    ، یمشک کوچه  دی»وح

  د یبا   خواهند یکه م   ی. آمارابدی یواحدها کاهش م   یدومگاوات  یدرصد مصرف بالا  35  یهمکار  نیبا ا  نی . بنابرا اند  کرده  کاهش مصرف 

 ن یکه وجود دارد ا یاز مشکلات یکیاعلام شده است.  یمگاوات به صورت شفاه ۲۲0 یلیتعط زرو کیکاملاً مشخص باشد که به جز  

باعث    شوند  یکه قطع م   ییدرهایاز ف  یدر شبکه، بعض  یافزار مشکلات سخت  لیبه دل   یصنعت  یها شهرک  یلیاست که در هنگام تعط

با قطع  یمگاوات  ۲  ریز  یها کارخانه  شود یم  م   یهم  مواجه  ف  می ا  کرده  واست. درخشود یبرق  تعداد  درهای تا    هم مشخص شوند. 

  تیوضع  یفولاد   ع یتا صنا  م یخواهان   ما .  اند کرده   یفولاد  ی واحدها  یناتراز  نیکمک را در ا  نیشتر ی است. ب  اد یزبزرگ    ی  فولاد  واحدهای

 . «دهند شنهادیبار خود را پ تیریمد
 

تبر  رعاملیمد  ،یمیرح م ی»کر تبریزنائب رئیس کمیسیون معادن و  و    ز یفولاد ناب  بازرگانی  اتاق  برق شامل کل    یقطع  نی ا  :فلزات 

 نیا  ریکه درگ  یفولاد  ی. کل واحدهاکنند یتقبل م   ها یبرق را فولاد  یدرصد قطع  50  که  یدر حال  ها یاست و نه فقط فولاد  ع یصنا
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نبود برق    لیو شمش به دل  یبالاست. آهن اسفنج اری شده بس  فتهو رقم گ شده استآمار مصرف آنها اغراق   در اعلام موضوع هستند و

برق  نشده است. آمار    د ینبود برق شمش تول   ل یکه به دل  شود یو به ما اطلاع داده م   م یکن یم   د ی. شمش را از بورس خرشوند ی نم  د یتول

 .«هستند  لیتعط ،حوزه فولاد یدی تول ی. اکثر واحدهاستی ن قیذکر شده اصلاً دق یمصرف
 
. مشکل در  ستی ن  کننده رخ دهد. علت فقط مصرف  ید ی تا تول  میشمش ندار  :مجتمع فولاد صنعت بناب  رعاملیمد  ه،یاحمد  لیاسراف»

و   یمنطق  وجه  چیبه ه  ینجوم   یها با رقم  قبوض برقماجرا مد نظر گرفته شوند.    نیدر ا  زی برق ن  دکنندگانی تول  دی برق است. با  د یتول

 . «افتد یاتفاق نم دیل تو  کهی در حال ستی قابل قبول ن
 
 زان ی. از م فتدیبار اتفاق ب  یی جا به درصد جا  ۲0در جلسات گذشته مقرر شده بود تا    مجتمع فولاد صنعت بناب:  نده یراستگار، نما   مهران»

متفاوت خواهد بود. اگر قرار باشد    انیمگاوات جر  ۲۲0. در موضوع  میعمل کن  زانیم   نیتا به ا  می کاهش صحبت نشده بود. ما آماده بود

. اداره برق  ستیدرست ن  یدولت  یاست که آمار اعلام   ن یصفر است. موضوع بحث ا  یبه معن  می کاهش ده  یاعلام   ت یبر اساس ظرف

  د یکل کشور با   یدرصد ناتراز  17دارد. با توجه به    یاری بس  تیتوان اهم  نیدر دسترس ندارد. بحث تام  یاز بارندگ  یا ینیب  شی پ  چیه

  یبه ما گفته شود و اجازه داده شود تا حوزه فولاد خودش قطع  یتا کل آمار مصرف  مین. خواهامیگفت ما دو برابر در حال کاهش بار هست

 .«م ینظر مشترک برس کیبه   میتوان یبدهد م  د یینهاد مورد تا  کیبار را به  تی ری. اگر اداره برق واقعا بخواهد مد دی برق را کنترل نما
 
. در خود بحث آمار با شود یگفته م   یبه ما به صورت شفاه  شهی: آمار همونیسیکم  یانرژ  گروه کاریمسئول    ،یمشک کوچه  دیوح»

  ی واحدها  یبه تمام   دی خود را نشان دهد. حداقل با  ییجا   د یبا   یقطع  نی. ام یدار  نیمع  ی دانیبه اطلاعات م   از ی . نمیمشکل دار  یادارات دولت

 . «داده شود  ت یفعال ه متوسط و کوچک اجاز
 
را به صورت   قیجمع کرده و آمار دق کجای را  یدولت رانی تا مد می درخواست کرد یاز استاندار :ونی سیکم سیرئ دار،ی اکبرپور پا ونسی»

 .«لازم را انجام دهد  یعموم  یرسان  نموده و سپس اطلاع یآور جمع  یدولت رانی مکتوب از مد
 
ما شده است. صنعت    یبرا  یباعث بروز مشکلات متعدد  کپارچهی   هیعدم وجود اطلاعات اول:  حوزه انرژیمشاور    ،یلانیروشن م   نیافش»

در    شی قرار داد تا پا  یی در کشور مبنا  ع یکل صنا   یروز خاص برا  کیدر    د یکند با   یزیر در تابستان را برنامه  د یکاهش تول  نکه یا  یبرا

  یمصرف  ماندید  زانیقطع شود. م   یو تجار  یبرق بخش خانگ  ،ع یصنا  یبه جا  یبحران  طیتا در شرا  م ی. خواهشمندفتدیب  اقاتف   ع یکل صنا

کند.   یآور برق به صورت مکتوب جمع   یها  آمار را از شرکت  نیتا ا  میخواه یم   یو از استاندار  میشرکت برق خواهان  3را از    ع یکل صنا

  ع یدر نظر گرفته شود. از تمام صنا  یقطع نشده و بخش خانگ  یبه طور ناگهان  یبخش صنعت  شود یاز مدار خارج م   زین  یروگاهیاگر ن

  یانرژ  د یتول تی. محدودمیدر صنعت برق دار  تیانجام نداده و به فکر منافع جمع باشند. دو محدود  یشخص  یها خواهانم تا صحبت

 . «حداکثر توان دی تول تی ساعت و محدود ۲4در طول 
 
نوشته   یسال آت یبرنامه برا دیاست. با ریتاث یب ندهیدو ماه آ یبرا ریاخ یزیر برنامه نیدر ا :ونی سیکم سیرئ دار،ی اکبرپور پا ونسی»

  ی برنامه خوب  یتابستان  لاتیکرد. تعط  رانکا  دی فولاد را نبا  ع یدر صنا   یبرق خود را قطع کنند. ناعدالت  ع یشود تا هر دو هفته چند تا از صنا

.  کاهش مصرف داشتیمهفته    نیمگاوات در ا  60بودند و    لیهفته تمام خودروسازان تعط  نیخواهد بود. در ا  یدر سال آت  ع یصنا  یبرا

  یتا به نظر مشترک  میدار  م ی. تصممی شو  رانیمد  ی مانع از اجبار برخ  میتوان  یم   م ییمستند نظرات خود را بگو   یا اگر مکتوب با برنامه
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اطلاعات و آمار  یبخش دولت یانیم  ریمد ک یمکرر انجام دهد تا  یها یر یگی پ دیبا  ی. متاسفانه استاندارمی کاهش مشکلات برس یبرا

 . «دیارسال نما  یلازم را به استاندار
 
روز   5  یفولاد  یواحدها  کنم یم   شنهادیمانده است، پ  یماه فرصت باق  کی چون    مجتمع فولاد ظفر بناب:  رعاملیمد  نفس، کین  فرهاد»

  زانیروز به م   5  نیپس از ا   یلازم را انجام دهند. ول  ت یریمد   یبرق دولت  رانیروز مد   5  نی. امیکامل برو  ی لیبه تعط  وریشهر   15تا  

 .«مصرف برق کمک کرده است مدیریت  به   ازیاز حد ن شتری. حوزه فولاد بمیده ام کامل انج  تیمان فعال مصرف
 
واحدهای تولیدی  و بناب هستند.    داش کمهی مناطق در برق استان، ت  نی تر  : پر مصرفکمیسیون  اور حوزه انرژیمش   ،یاهیحسن س» 

  ی شتر یب  یخاموش  ت ی. بناب لاجرم محدوددارند  برق   مصرفمگاوات    1۲0تیکمه داش  واحدهای تولیدی  مگاوات مصرف و  186بناب  

 ن یتام   یبخش خانگ  ا یو    ع یصنا   ریاز سا   دی از بای ن  یممکن مابق  قیدو منطقه باشد. به هر طر   نیا  یفشار رو  دی تجربه کند. نبا  دی را با

   .«کنند یدر ارائه داده به ما کمک نم ع یاز صنا  یشود. برخ
 
  به   حال هستند. تابه  ت یمشمول معاف  ییو دارو  یی غذا  ع یصنا  انی م   نی: در اونی سی کم  یانرژ  گروه کاریمسئول    ،یمشک کوچه  دیوح»

 نیخواهد بود. اول  نیبدتر از ا  ط یشرا  ی. سال آتمی ا نداشته  یو شفاف  قیصورت نگرفته است. تا به امروز آمار دق  یاقدام   منسجم  صورت

  نگ یسپاچی است که د  نیا   یاز مشکلات فعل  یکی   .«مشخص باشد   د یهر صنعت با   ژه یمشخص باشد. آمار و  قیاست که آمار دق  نیبحث ا

  .«کند یبرق را قطع م  نیبدون اطلاع امور مشترک
  
  ت یداده شده تمرکز بر فعال  یبرق است و در برنامه فعل  مصرف  کیمشکل اداره برق در پ  :ع یصنا  ونیسیکم  یمشاور انرژ  ن،یمه  دیوح»

در روز است   ع یمشکل صنا   نیشتریکنترل شود. ب  یبند  رفته و روند پخش زمان  یمنحن  یآمار رو  دیشب کارخانجات است. با  فتیدر ش

 . «شد میو طبق دستورالعمل مواجه خواه یبالادست یها تیمحدود با میع مراجعه کنیتوز یها  نه شب. اگر امروز به شرکت

 مصوبات جلسه :

 متن مصوبه   ردیف 

دیماند مصرفی کل    -  )میزان برق مورد نظر برای کاهش مصرف  استان  های توزیع برقمقرر شد آمار ارسالی از شرکت 1

جهت توافق واحدهای تولیدی    ریزیبرنامه  )هفته جاری(،    بررسی شده و منحنی آنها استخراج شود و در جلسه آتی  صنایع(

 جهت مدیریت مصرف برق استان، توافقی این واحدهاتعطیلی مقدار زمان  در خصوصمگاوات مصرف برق استان  ۲بالای 

 صورت پذیرد. 


